
  
11. 1. NÁS NAVŠTÍVÍ
VZÁCNÍ HOSTÉ - TŘI KRÁLOVÉ
K+M+B+2020  

Z OBSAHU    

            17. 1.  NÁM NOTA BENE      
           ZAHRAJE K TANCI 
NA PRVNÍM OBECNÍM PLESE
 

NA 8. 2.  SE TĚŠÍ VŠICHNI 
PŘÍZNIVCI MASOPUSTU, 
MASOPUSTNÍ MASKY SE SEJDU 
V ODPOLEDNÍM PRŮVODU I VEČER 
NA MASOPUSTNÍ ZÁBAVĚ    

MORAVANSKÉLISTY

OBECNÍ
PLES

Obec Moravany ve spolupráci 
s Kulturní komisí Vás srdečně zve na

Hudební doprovod NOTA BENE / DJ ITAL
TANEČNÍ STUDIO KOMETA

Mistr ČR a Mistr Evropy ve stepu ŠTĚPÁN ŽĎÁREK
Kouzelník MICHAL ONDŘEJ

17. ledna 2020
19.00 hod. / kulturní sál nad Moravanskou Rychtou

V ceně vstupenky je raut. 
Předprodej zahájen od 1.12. na Obecním úřadě

350 Kč

ČTVRTLETNÍK VYDÁVÁ OBEC MORAVANY - ČÍSLO 4 / 2019

VÁNOČNÍ CHVÍLE PLNÉ POHODY, MNOHO ZDRAVÍ A ŠTĚSTÍ DO ROKU 2020 
VÁM PŘEJÍ ZASTUPITELÉ A ZAMĚSTNANCI OBCE MORAVANY T T

T
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SOBOTA 8.2.2020 
 

9-12 hod. před Moravanskou rychtou vás budou čekat zabíječkové 
speciality od řeznictví a uzenářství MASPRO, Pekařství Makovec, 

Vinařství Uřičář a další 
 

9:30 hod. začátek Masopustního průvodu a vystoupení dětí z Mateřské 
školy Moravany 

 
Na konci průvodu porota vybere z dospělých účasníků Masku průvodu 

 
Děti i dospělí v tradičních maskách i bez jsou srdečně vítáni! 

 
20 hod. zahájení bálu v sále Kulturního domu 

 
Těšit se můžete na velmi bohatý program a zajímavou tombolu.  

 
K tanci a poslechu zahrají naši KAMARÁDI  

 
Vstupné: v maskách 50 Kč, bez masek 100 Kč 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

Masopustní veselí pro Vás připravuje obec Moravany v spolupráci s Kulturní komisí a spolkem Vrabčák 

KALENDÁŘ AKCÍ 2020
V rámci spolupráce z HC KOMETA BRNO a OBCÍ MORAVANY
nám hokejový klub poskytuje permanentní vstupenky na vybraná domácí utkání
v DRFG aréně. Na každé utkání jsou dvě permanentky na stání na tribunu F.

Rozpis zápasů:
28. 12. 2019 KOMETA— VÍTKOVICE sobota 16.00 h
30. 12. 2019 KOMETA— K.VARY pondělí 18.00 h
5. 1. 2020 KOMETA— ZLÍN neděle 15.00 h
19. 1. 2020 KOMETA—PLZEŇ neděle 15.00 h

Podmínky získání permanentky: trvalý pobyt v Moravanech
Zájemci piště na email : veshof@seznam.cz
Jiří Veselý, člen sportovní komise

Kalendář moravanských akcí - rok 2020
Leden
11.1. Tenisový turnaj partnerských mixů v Kohoutovicích
17.1. 1. Moravanský obecní ples v sále kulturního domu
19.1. Karneval pro děti v sále kulturního domu
------------
Únor
8.2. Masopust u Moravanské rychty, večerní maškarní zábava pro dospělé v sále KD
8.2. Moravanský lyžařský zájezd - první termín
29.2. Nebodovaná ochutnávka vín v sále kulturního domu
------------
Březen
7.3. Moravanský lyžařský zájezd - druhý termín
8.3. spolek Křemen - divadlo pro děti, v sále KD, představení Slunečník, Měsíčník, Větrník
13.3. Rybářský ples v sále kulturního domu
18.3. Den otevřených dveří v ZŠ Moravany (14-17 h)
19.-21.3. Jarní bazárek
------------
Duben
4.4. Ukliďme Česko
25.4. Farmářské trhy
30.4. Pálení čarodějnic - čarodějnické odpoledne pro děti
------------
Květen
22. -24.5. Tenisový turnaj čtyřher kategorie muži/ženy
23.5. Farmářské trhy
30.5. Dětský den
------------
Červen
19. -21.6. Tenisový turnaj ženy
------------
Červenec Letní kino - termín bude upřesněn
------------
Srpen
3. -7.8. Tenisový příměstský tábor v Moravanech

Letní kino - termín bude upřesněn
------------
Září
4.-6.9. Tenisový turnaj muži
19.9. Farmářské trhy
------------
Říjen
17.10. Farmářské trhy

Ostatní akce budou upřesněny v březnových Moravanských listech.
(KD = kulturní dům)

S koncem roku přichází čas velkých svátků – Vánoc. 
Jejich součástí je i svátek Zjevení Páně - Tří králů, 
kdy si připomínáme mudrce, kteří se přišli poklonit 
právě narozenému Ježíši do Betléma.
S tímto svátkem byla už od středověku spojena 
tradice koledování – koledníci (často chudé děti) 
chodili s písní dům od domu, přáli vše dobré
a na dveře psali C + M + B  + doplněné letopočtem 
jako přání do celého roku (jedná se o iniciály 
latinského požehnání Christus mansionem 
benedicat, tedy Kristus ať žehná tomuto domu). 
Dostávali jídlo nebo jiné drobné dárky. Na tradici 
navázala v roce 2000  Charita Česká republika a dala jí 
nový význam: koledníci obcházejí dům od domu,
a zvou všechny lidi k účasti na pomoci těm, kteří to 
právě potřebují.

Chceme Vám touto cestou ohlásit dvacáté 
pokračování Tříkrálové sbírky na začátku nového 
roku.  
V  Moravanech  se skupinky koledníků vydají 
na cestu v sobotu 11. 1. 2020 od 9.30 h. 

Vedoucí skupinky se bude moci prokázat průkazkou 
potvrzenou vedením Charity ČR a občanským 
průkazem. Pokladnička bude zapečetěna 
a označena znakem Charity ČR.
Výtěžek Tříkrálové sbírky chceme použít
na vybudování výtahu v budově Hospice v Rajhradě 
a také rekonstruovat některé vícelůžkové hospicové 
pokoje na jednolůžkové. Dále potřebujeme zakoupit 
zdravotní a kompenzační pomůcky 
a pomůcky pro manipulaci s imobilními klienty.
V předešlém roce jsme tak díky vybraným 
prostředkům mohli pořídit nové lehátka a vozíky 
na převoz hospicových pacientů. Rozšířili jsme 
charitní pečovatelskou službu zakoupením nového 
auta a podařilo se nám nainstalovat přenosné 
klimatizační jednotky v prostorách hospice.
Doufáme, že Vám letošní koledování udělá radost
a přinese mnoho dobrého nejen k Vám, 
ale i do domácností lidí, kterým je určena následná 
pomoc.
Za spolupráci a pomoc předem děkujeme.

Radostné Vánoce a požehnaný rok 2020 za Oblastní 
charitu Rajhrad přeje Mária Durkáčová
tel: 736 529 319,maria.durkacova@rajhrad.charita.cz

VÁNOČNÍ TURNAJE
27. 12. 2019 TURNAJ ČTYŘČLENNÝCH DRUŽSTEV VE VOLEJBALE

28. 12. 2019 TURNAJ DVOUČLENNÝCH DRUŽSTEV V NOHEJBALE

29. 12. 2019 TURNAJ TŘÍČLENNÝCH DRUŽSTEV V SÁLOVÉ KOPANÉ

30. 12. 2019 TURNAJ VE STOLNÍM TENISE

ZAHÁJENÍ VŠECH TURNAJŮ JE VE 13.00 HODIN

ZÁJEMCI SE MOHOU HLÁSIT NA MOBIL – p. ŠIMEK 739 223 194

KDE: V SÁLE NAD MORAVANSKOU RYCHTOU

Tipy z okolních obcí:
26. 12. Výstava betlému v kapli v Ostopovicích, 15-18 h
5. 1. Tříkrálový koncert Vox Iuvenalis v kapli v Ostopovicích, v 18 h
11. 1. Obecní ples v Nebovidech, od 19.30 h
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Z RADNICE
Na čem pracujeme, co pro vás chystáme 

Máme za sebou rok od loňských voleb a je tu krásné 
adventní období, kdy se všichni těšíme na vánoční 
svátky a na čas strávený v kruhu svých nejbližších.
Byla jsem požádána pokračovat v této rubrice 
a vyzdvihnout projekty či aktivity, které jste mohli či 
budete moci zaznamenat a které mají za cíl zlepšit 
životní podmínky pro všechny, kteří v Moravanech 
bydlíme či se sem jen rádi vracíme.

Začnu aktualizací informace o zavedení nového 
dopravního spojení z Moravan do Ostopovic a Starého 
Lískovce – jde o prodloužení stávající linky č. 51 (ZOO 
Brno – Nemocnice Bohunice) přes Starý Lískovec, 
Ostopovice a Moravany až na Ústřední hřbitov. Během 
listopadu jsme připomínkovali návrhy jízdních řádů jak 
pro tuto novou linku č. 51, tak i pro stávající 501. 
Aktualizované jízdní řády linky 510 i nové linky 51 jsou 
součástí tohoto vydání.  Počítá se s tarifní 
výjimkou na lince 51  -  při cestě z Moravan do Brna 
přes Ostopovice (i zpět) nebude dle vyjádření KORDIS 
cestujícím projíždějícím zónu 410 do ceny jízdného 
tato zóna započítána.

Zavedení nového dopravního spojení do Starého 
Lískovce je v souvislosti se změnou spádových oblastí 
ZŠ pro naši obec. Pro první stupeň je nově spádová 
oblast do ZŠ Moravany rozšířena o dalších 5 ulic. 
Sekundární spádová oblast bude spádová místo do ZŠ 
Ořechov do brněnské ZŠ Bosonožská, toto platí pak 
plošně pro druhý stupeň. Do konce roku dojde 
k aktualizaci Obecně závazné vyhlášky o školských 
spádových oblastech, která bude závazná pro zápisy 
do základních škol na školní rok 2020/2021.

V listopadu začaly přípravné práce v oblasti vzniku 
nového kruhového objezdu v místě křižovatky Hlavní 
a Bohunická cesta. Z důvodu realizace této velké 
investiční akce dojde na jaře k zneprůjezdnění ulice 
Hlavní v místě stavby. Staveništěm tak bude projíždět 
pouze autobus. Do Brna budeme jezdit dočasně přes 
ulici Modřickou či přes Ostopovice. Tato uzavírka bude 
časově v rozmezí květen až srpen 2020. Abychom 
minimalizovali dopravní zácpy, pracujeme na řešení 
objízdné trasy pro vysoko-hmotnostní tranzit. 
S konečným řešením Vás zavčas seznámíme. Další 
informace ke stavbě kruhového objezdu najdete 
v samostatném článku na straně devět.

V rozpracovaném stavu je i stavba víceúčelového hřiště 
pro školáky, která čeká na stavební povolení. Pokud 
nám bude povolení vydáno, začneme na jaře s realizací 
v oblasti za poldrem, za budovou jízdárny firmy Mysore.

V lese jsme dokončili revitalizaci studánky s názvem 
Studánka víly Vrbičky. Projekt bude dotován z MAS 
Bobrava a bude i nadále sloužit jako pitko pro zvěř. 
Vodní zdroj je také zútulněn pro veřejnost umístěním 
kaskádovitých herních vodních prvků, altánu 
s posezením, lavičkou, stojanem na kola a dvěma 
informačními tabulemi o životě v lese. Ve spolupráci 
s našimi myslivci je součástí projektu i nový krmelec 
v dohledové vzdálenosti od studánky. Oficiální otevření 
bude na jaře, ale již teď se můžete jít projít přes poldr 
směrem do Vrbiček, studánka je na začátku lesa vpravo. 
Vzorky vody budou poslány na rozbor, abychom 
do jara věděli, zda je voda pitná, jak tomu historicky 
bylo.

Rovněž jsme uzavřeli projekt Otevřené přírodní 
zahrady Moravánek dotované Nadací Partnerství, 
kde jsme letos za pomoci dobrovolníků strávili hodiny 
pletím, sázením a péčí o zeleň. ZŠ zde má svůj výukový 
zeleninový záhon, který využívají v hodinách 
pracovních činností. Kromě stromů, bylin a květin 
najdete na zahradě i hmyzí domečky, retenční nádrž 
na dešťovou vodu a kompost. Zahrada je zelenou 
oázou, kde můžete při zachování tichosti relaxovat, 
pokochat se výhledem na obec, od jara zase přivonět 
a obdivovat 13 vysazených stromů, 22 keřů 
a přes 600 různých bylin a květin.

Další akce k zazelenání naší krajiny proběhla začátkem 
listopadu, kdy dobrovolníci společně s obecně 
prospěšnou společností Sázíme stromy založili obecní 
ovocný sad v oblasti Malá sekera. Účastnilo se na  
40 dospělých a 20 dětí a vysázelo se 129 ovocných 
stromů – 34 jabloní, 20 hrušní, 20 třešní či višní, 
15 jeřábů oskeruše a 40 ořešáků. I přes  chladné počasí 
šla přítomnýmpráce od ruky. V přestávkách se mohli 
zahřát přichystaným čajem a dodat síly občerstvením. 
Celkově panovala skvělá atmosféra a výsledek je 
úžasný. Nový sad je na konci cesty od hřbitova k lesu 
v oplocence.   Projekt finančně podpořil Jihomoravský 
kraj. Reportáž ze sázení najdete na straně šest.

Moc děkujeme aktivitě místních komisí, spolků, sdružení 
či jednotlivců, že mohly od konce letních prázdnin 
proběhnout hody, farmářské trhy, tenisový či volejbalový 
turnaj, Myslivecký bál, hony, kino v sále KD, lampionový 
průvod, tradiční bazárek, rozsvícení vánočního stromu, 
Mikuláš a mnoho dalšího. Těm, na které jsem zapomněla, 
se omlouvám. Až mě potkáte, tak se připomeňte. 
Děkujeme, že jste tak úžasně aktivní, a už teď se těšíme 
na všechno další, co nás v blízké době čeká.

Přeji všem pohodové prožití vánočních svátků a do 
nového roku všechno nejlepší!
 Lucie Stroblíková,  místostarostka
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Z RADNICE

Správným nakládáním se splaškovými vodami 
zabráníme poruchám na čističce
Do splaškové kanalizační sítě je odváděna odpadní 
voda z jednotlivých domácností a firem. Splašková 
kanalizace je určena k odvádění odpadních vod.  Tedy 
vody mírně znečištěné během běžné denní hygieny, 
užívání toalety, úklidu, praní, mytí nádobí. 
V Moravanech vody ze splaškové kanalizace končí 
v čističce odpadních vod v lokalitě za rybníkem. 
Čistička funguje u horní hranice své kapacity a neustále 
čelíme hrozbě možné poruchy. V této souvislosti 
přinášíme nutné připomenutí, co do kanalizace nepatří 
a proč.

Do kanalizace nepatří především zbytky potravin, 
kterými přispíváme k blahodárnému životu a množení 
potkanů, a to ani po jejich rozmělnění v kuchyňských 
drtičích odpadů. Zbytky potravin způsobují zanášení 
kanalizace usazenými pevnými látkami, na které se váží 
zejména tuky, což může mít za následek snížení 
průtočnosti kanalizačních přípojek až do úrovně plné 
neprůtočnosti. Je nutné oleje a tuky přendat například 
do PET láhve a odevzdat jako tříděný odpad. Bohužel 
dle veřejně dostupných informací splachuje zbytky 
jídla až polovina Čechů.

Do kanalizace nepatří ani žádné hygienické potřeby, 
jako například dětské pleny, vlhčené ubrousky, vlhčený 
toaletní papír, dámské hygienické potřeby, vatové 
tyčinky a jiné čistící textilní materiály. V nich jsou vrstvy 
tvořené plastovými foliemi na bázi polyetylenu, 
polypropylenu a polyetylentereftalátů. Tyto vrstvy ve 
vodě nepodléhají rozkladu a kanalizaci zneprůchodní. 
Do kanalizace nepatří také papírové kapesníky a vlasy 
(až čtyřicet procent Čechů je do mísy hodí)! 

Provoz čističky odpadních vod může zkomplikovat řada 
chemických a nebezpečných látek, z nichž některé mají 
výrazný negativní vliv na biologické procesy čištění 
odpadních vod. Jedná se o ropné látky, louhy, kyseliny, 
ředidla, tuky, oleje. I relativně malé množství těchto 
látek může zcela zlikvidovat bakterie, které v čističce 
odstraňují biologicky odbouratelné látky. Toaleta není 
odpadkový koš. Zvažte, jak můžete ovlivnit nakládání 
s odpadní vodou Vy, ať moravanská čistička vydrží co 
nejdéle. 
Redakce 

Informace k odpadním vodám a ke stočnému
Stočné v roce 2020
Stočné se kalkuluje podle skutečných nákladů v roce 
předcházejícím.
Je potřeba si uvědomit, že výše stočného v naší obci 
byla dlouhodobě velice nízká a stále je v porovnání 
s okolními obcemi výrazně nižší (viz tabulka).
Je nutné poznamenat, že růst některých nákladů 
neovlivníme žádný z nás, protože se kanalizace 
opotřebovává a celkově rostou ceny spotřebního 
materiálu, ale některé věci ovlivnit můžeme - a to je 
například dodržování pravidel toho, co do kanalizace 
nepatří. Když se budeme zodpovědně chovat, nebude 
potřeba kanalizaci tak často čistit , nebudou se tolik 
opotřebovávat technologie atd.

Stočné pro rok 2020 se navýšilo z 35,65 Kč/m3 
na 39,68 Kč/m3 a bude se navyšovat dál, protože 
rostou náklady na provoz kanalizace a ČOV. 

Dále informujeme, že vodné bylo pro rok 2020 
vypočteno v částce 35,24 Kč/m3. 

Úklid nelichotivých 
kalů  v čističce

Inzerce

Kalkulaci připravila Helena Kadlečíková, starostka.
Statistická data uvedená v článku o splaškových vodách 
zveřejnila ČTK 23.5.2017.

Stočné v Moravanech
Rok Cena bez DPH Cena s DPH
2014 20.00 Kč 23.00 Kč
2015 22.50 Kč 25.88 Kč
2016 28.00 Kč 32.20 Kč
2017 28.00 Kč 32.20 Kč
2018 31.00 Kč 35.65 Kč
2019 34.50 Kč 39.68 Kč

Stočné v Brně Stočné v Modřicích Stočné v Želešicích
Rok Cena s DPH Rok Cena s DPH Rok Cena s DPH
2014 37.21 Kč 2014 37.21 Kč 2014 37.21 Kč
2015 38.36 Kč 2015 38.36 Kč 2015 39.28 Kč
2016 38.36 Kč 2016 38.36 Kč 2016 40.99 Kč
2017 38.66 Kč 2017 38.66 Kč 2017 40.99 Kč
2018 38.66 Kč 2018 38.66 Kč 2018 40.99 Kč
2019 40.73 Kč 2019 39.82 Kč 2019 42.22 Kč

Stočné v roce 2019 v okolních obcích
Název obce Cena vč. DPH
Hajany 61.18
Ořechov 37.89
Ostopovice 44.6
Rebešovice 42.78
Radostice 34.5
Rajhradice 42.09
Střelice 51.8
Tetčice 51.8
Troubsko 51.8
Žatčany 53.14
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Z RADNICE, UDÁLOSTI V OBCI
Nové popelnice na sběr jedlých olejů a tuků

Snad nejhorší a bohužel také nejběžnější variantou, 
kterou můžeme po usmažení řízků na nedělní oběd 
zvolit, je ta, že pánev  vylijeme do záchodu nebo 
nebo do kuchyňského dřezu.
Olej zpevní, ztuhne, a začne tak postupně ucpávat 
kanalizaci. A věřte tomu, že olejem ucpaná kanalizace 
je něco, co vidět nechcete. A už vůbec byste to nechtěli 
čistit! Úklid takto zanesených kanalizací je nejen fyzicky, 
ale i finančně velmi náročný.
Proto vychladlý olej vylijte z pánve do vhodné nádoby, 
např. do PET láhve. Po naplnění nádoby ji pevně 
uzavřete a odneste do popelnice na olej.
V nejbližších dnech bude popelnice na sběr olejů 
umístěna v Moravanech za obchod. Druhá popelnice 
bude umístěna v Jabloňovém sadu.
Další (třetí) je do budoucna naplánována na sběrné 
místo, které vznikne u ČOV.
redakce

Regulace používání zábavní pyrotechniky
S blížící se oslavou konce roku připomínáme obecně 
závaznou vyhlášku obce Moravany č. 1/2016 o 
regulaci hlučných činností a k zabezpečení místních 
záležitostí veřejného pořádku na veřejných 
prostranstvích, kterou se reguluje používání zábavní 
pyrotechniky. Zejména její Čl. 3. Celé znění vyhlášky 
je na webu obce v sekci DOKUMENTY OBECNÍHO 
ÚŘADU.
redakce

Probírka v lese skončila
Upozorňujeme občany, že probírka dřeva v obecním 
lese byla ukončena. O dalších probírkách budeme 
včas informovat.
redakce

Kniha o Moravanech stále v prodeji

Jak jste mnozí zaznamenali na podzimních Farmářských 
trzích, ještě stále je v prodeji v roce 2018 vydaná krásná 
publikace o naší obci - kniha Moravany. Kromě shnutí 
historického vývoje obce kniha obsahuje seznámení 
s mnoha různými spolky a akcemi, které spoluvytváří 
kulturní a společenský ráz naší obce. V knize je také 
rekapitulace stavebních projektů, které z Moravan dělají 
příjemné místo pro život.  Kniha je k dostání 
na obecním úřadě. Stojí 150 Kč.  A na jaře se opět bude 
prodávat i na Farmářských trzích. 
redakce

Jak a kam odložit vánoční stromek
Po svátcích odkládejte stromečky u kontejnerů 
na bioodpad.  Po Vánocích budou odložené 
stromečky sbírány firmou FCC denně a bude sbírán 
i odpad uložený v blízkosti kontejnerů.
redakce

Čl. 3
Používání zábavní pyrotechniky
1)Používání zábavní pyrotechniky je zakázáno v době od 
6:00 do 17:00
2)Používání zábavní pyrotechniky je dovoleno v době od 
17:00 do 22:00, vždy však pouze po předchozím oznámení 
této činnosti a to minimálně 10 dnů předem na Obecním 
úřadě obce Moravany, Vnitřní 49/18, 664 48 Moravany 
nebo elektronicky na adrese obec@moravanyubrna.cz
3)Oznámení dle odst. 2. Musí obsahovat:
a.Jméno, příjmení nebo název, trvalý pobyt nebo sídlo 
pořadatele činnosti.
b.Datum konání, počátek, konec a místo konání.
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Z RADNICE, UDÁLOSTI V OBCI

Malá reportáž z velké dobrovolnické akce

V sobotu 9. 11. za jedno odpoledne vysázeli 
dobrovolníci z Moravan a z dobrovolnické organizace 
Sázíme stromy 129 ovocných stromů do nového 
obecního sadu, který tímto vznikl pod lesem v oblasti 
Malá sekera.   

Postup prací musel být vzhledem brzkému stmívání 
velmi rychlý. A díky dobrovolníkům ze Sázíme stromy  
byl velmi dobře připravený a organizovaný. 
Před příchodem sázečů byla již místa pro budoucí 
stromky v oplocence vyměřena a vyznačena drobnými 
kolíky.  A u každého kolíku ležel již stromek dle plánu 
rozmístění odrůd.  Vyměření a vyznačení zajistili 
dobrovolníci za Sázíme stromy. Také spolu se sadařem 
zaškolili sázeče. A práce mohly začít - nanosit kůly, vyrýt 
jámy, zatlouct kůly, zasadit stromek.  Mezitím stříhat 
pletivo a uvazovat. 

S postupujícím odpolednem a vylepšujícím se počasím 
přicházeli další dobrovolníci. Nakonec se k velké radosti 
zúčastněných podařilo všechny stromky do tmy zasadit.
Velké díky všem! 
redakce

Prodlužuje se  stávající linka č. 51 
(ZOO Brno – Nemocnice 
Bohunice) přes Starý Lískovec, 
Ostopovice a Moravany 
až na Ústřední hřbitov.

Při průjezdu zónou 410 bude tarifní vyjímka,
zóna se nezapočte do jízdného. 

Otiskujeme plán trasy a zastávky  prodloužené linky č. 51.

Linka č. 51 
a její zastávky 
vyznačena fialově
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UDÁLOSTI V OBCI
Nový rezervační systém

V létě tohoto roku byl uveden do provozu na webových 
stránkách obce rezervační systém, díky němuž je 
možné si na úvodní stránce vlevo v sekci SPORT 
rezervovat  místo na tenisových kurtech. Administrátory 
tohoto systému jsou pracovníci Obecního úřadu 
Moravany. Kromě tenisových kurtů je ale možné 
využívat rezervační systém i na sál Kulturního domu 
v Moravanech. Obsazenost sálu můžete sledovat vlevo 
v sekci OBEC.
Sál kulturního domu je během školního roku využíván 
jako tělocvična pro ZŠ a MŠ a také pro různé sportovní 
volnočasové aktivity dětí i dospělých. Rezervační 
systém pomáhá nám, pracovníkům obecního úřadu,  
a Vám občanům udržet přehled o obsazenosti sálu 
kulturního domu. Zároveň nám umožňuje kontaktovat 
občany v případě nutnosti zrušení nějaké z aktivit 
v sále.
Aby mohl být rezervační systém plně využíván, je nutné 
se do něj registrovat. Registrace je jednoduchá. 
Z důvodu možného kontaktu mezi Vámi a obecním 
úřadem je výhodné zadat při registraci kromě emailu 
i telefonní číslo. 
Výhody pro registrované do systému:
Registrací získáte přístup k vlastní rezervaci hodin 
pro Vaše aktivity.
Pokud organizujete kroužek či jakoukoli aktivitu 
v kulturním sále, na Vámi zadaný email při registraci 
Vám budou zasílány informace o rušení jednotlivých 
hodin. Děje se tomu tak hlavně z důvodu pořádání 
kulturně společenských akcí – zábav, plesů, besed, 
koncertů apod., které se v sále kulturního domu během 
roku konají.

Školní rok 2019/2020 je již téměř plně obsazen, 
ale v dalším školním roce může být situace jiná. 
Nemusíte se bát, že rezervací hodin můžete něco 
pokazit, každá rezervace podléhá ještě schválení 
administrátorem.
I pro neregistrované uživatele má rezervační systém své 
výhody. Jestliže například uvažujete o pořádání nějaké 
kulturní či společenské akce, je možné se jednoduše 
podívat, které víkendy jsou plně obsazené a které je 
možné využít. 
Salónek za rychtou a Klub důchodců Moravany zatím 
v rezervačním systému nejsou.
V případně zájmu o rezervaci salónku a klubu 
důchodců je zatím třeba kontaktovat obecní úřad -  
osobně nebo telefonicky na tel. 547 244 330.
Jana Podrázská, Tomáš Koch

Ceny pronájmu pro soukromé akce:
• Salónek v přízemí v kulturním domě
Půl dne – 500 Kč
Celý den – 1 000 Kč
• Klub důchodců 
Letní období jednotlivý pronájem – 650 Kč
Zimní období jednotlivý pronájem – 850 Kč
• Tenisový kurt
cela sezóna
8-13hod. 750 Kč
14-21 hod.  1 000 Kč
Ceny jsou platné za celou sezónu nebo 100 Kč na 
hodinu.
Ceny platí pro místní. Ostatní platí dvojnásobek.
• Tělocvična
Každý dospělý účastník sportovních aktivit a hodin 
platí na obecním úřadě roční příspěvek za vstup 
300 Kč. Senioři 150 Kč. Děti neplatí. Za zaplacení 
příspěvku je vždy zodpovědný organizátor aktivity.

Florbalový klub TROOPERS vám přeje klidné 
svátky vánoční a rok 2020 prožitý ve zdraví, 
plný sportu a radostných momentů, které si 
užijete minimálně stejně tak jako každou 
florbalovou chvíli děti u nás v TROOPERS.

Florbal Troopers
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UDÁLOSTI V OBCI
Ohlédnutí za bazárkem
Další ročník pravidelných bazárků dětského oblečení je 
pro rok 2019 za námi. I letos byl velký výběr oblečení, 
sportovního vybavení, hraček a obuvi. Je pravdou,
že na podzim převládlo oblečení pro kluky. Díky 
aktivním maminkám, které si dají práci s označením 
zboží a nadšeným kupujícím se podařilo z tržeb během 
dvou bazárků vybrat téměř 6 000 Kč na sdružení 
Vrabčák.
Osvědčilo se nám, oslovit dětské domovy v Brně a okolí 
s možností sbírky oblečení a bot. Na jaře jsme zásobili 
Dětský domov Tišnov a po podzimní burze putovaly 
věci do Dětského domu Dagmar. V obou případech 
jsme zaplnili celý obecní transporter. Největší radost 
udělaly ponožky, leginy a outdoorové boty. 
Příští rok se v druhé polovině března můžete těšit 
na další jarní a letní oblečení.
Žaneta PšikalováSbírka

 

 

 

Vedení Klubu důchodců Moravany—Nebovidy
přeje svým členům, ale také všem spoluobčanům 
Moravan a Nebovid, radostné Vánoce a mnoho štěstí, 
zdraví, osobní pohody a pracovních úspěchů
v nadcházejícím roce 2020.
           

           
           Za K. D.
           Růžena Mlejnková
           Marie Ptáčková

Čipování psů
Váš pes ještě nemá identifikační 
čip? Pak je nejvyšší čas to napravit.
Čipování je povinné od 1 ledna 
2020.
Čipování ošetřuje novela ze dne 
16.8.2017, kterou se mění zákon 
č. 166/1999 Sb. Veterinární zákon, 
konkrétně § 4 zní : Očkování psa 
proti vzteklině  podle odst.1 je 
platné, pouze pokud pes splňuje 
podmínky na označení zvířat 
v zájmovém chovu.
Výjimku představují psi tetovaní 
před 3.7.2011, je-li jejich tetování 
čitelné, čip mít nemusí.
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INFORMACE Z OBCE

Kruhový objezd je velkou dopravní stavbou, která bude 
realizována v první polovině roku 2020. Stavba byla 
zahájena koncem roku 2019 na základě smlouvy 
o spolupráci uzavřené mezi obcí Moravany a Správou 
a údržbou silnic Jihomoravského kraje.
„Kruháč“ není „jen“ řešením nevyhovující křižovatky, 
ale součástí stavby je také vybudování autobusových 
zastávek v obou jízdních směrech, výstavba chodníků, 
přechodů pro chodce a veřejného osvětlení. Stavbou 
dojde ke koncepčnímu řešení prostupnosti stávající 
křižovatky pro chodce, hromadnou dopravu 
i automobily. 
Důvodem k výstavě „kruháče“ je podmínka platného 
Územního plánu obce Moravany, která říká, že nelze 
stavět na rozvojových plochách v průmyslovém areálu 
Bohunická cesta, ani na posledních nezastavěných 
plochách bydlení v lokalitě Švédské kříže, dokud 
nedojde ke splnění všech podmínek, tedy rozšíření 
Bohunické cesty, zpracování územní studie a úpravě 
křižovatky ulic Hlavní – Žitná – Bohunická cesta. 
Dvě třetiny ceny výstavby „kruháče“ je financováno 
z rozpočtu Jihomoravského kraje, poslední třetina je 
financována z finančních prostředků majitelů pozemků, 
které jsou dotčeny úpravami křižovatky. Dokud nebude 
postaven „kruháč“, nelze na těchto pozemcích stavět. 
Během výstavby „kruháče“ samozřejmě dojde 
k významným dopravním komplikacím a to především 
v jarních a letních měsících.
Nicméně přidaná hodnota stavby co se týče dopravní 
obslužnosti v lokalitě, zastávky, přechody a také snížení 
rychlosti při vjezdu do obce, jsou neocenitelným 
přínosem a nepříjemnosti spojené s výstavbou jsou  
přijatelnou cenou za zvýšení bezpečnosti v dopravě. 
Helena Kadlečíková, starostka

„Kruháč“ aneb kde, kdy, proč a za co…

Moravanské lyžařské zájezdy

2. ročník VÝSTAVY VÍN MORAVANY
(nebodovaná)

Pořádá Spolek sportujeme v každém věku

V sobotu 29. 2. 2020 od 13:30
V sále Moravanské rychty

Od 16:00 hraje cimbálová muzika 

HUDCI Z KYJOVA

Vstupné 250,-
(sklenička, katalog, neomezená konzumace vín)
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Z JABLOŇOVÉHO SADU, MŠ MORAVÁNEK

Podzim a Vánoce v Jabloňovém sadu 
Po měsíci, kdy se konala poslední sousedská párty, jsme 
se opět sešli v sobotu 12. 10. Tentokrát na brigádě 
s cílem vysadit okolo nového dětského hřiště živý plot. 
Přední část jsme osázeli tavolníky a zadní ptačím 
zobem. I přes nepřízeň počasí, kdy bylo chladno, mlha 
a mrholilo, se sešli dobrovolníci, kteří nejprve 
připravovali půdu pro sadbu. Po občerstvení a doplnění 
energie se pokračovalo samotnou výsadbou živého 
plotu.
Když se počasí umoudřilo, dorazili další sousedé, 
aby také přiložili ruce k dílu. Následně se kolem rostlin 
vysypala mulčovací kůra a v samotném závěru akce 
jsme vytvořili záhony pro budoucí ovocné keře. Celá 
akce trvala 6 hodin! Tímto velmi děkuji všem, kteří se 
nějakým způsobem na této brigádě podíleli. Už teď se 
těšíme na jaro!
Poslední listopadový den jsme přivítali advent. 
Nazdobili jsme chvojí, vyrobili věnce a tuto vánoční 
výzdobou jsme rozmístili po celém Jabloňovém sadu. 
A protože k vánočnímu času neodmyslitelně patří 
stromeček, nechali jsme dovézt a postavili jsme 
i stromeček. Ten pak nazdobili obyvatelé naší lokality 
vlastnoručně vyrobenými ozdobami. U stromečku jsme 
umístili schránku na Ježíškovu poštu. Do ní mohou děti 
vhazovat svoje dopisy Ježíškovi. V případě, že uvedou 
svoji adresu, přijde jim domů odpověď. 

Z Jabloňového sadu

Skupinka dobrovolníků zahrála a zazpívala koledy 
a všichni společně jsme rozsvítili stromeček. Celou akci, 
včetně vánoční výzdoby a Ježíškovi schránky, si zaplatili 
obyvatelé Jabloňového sadu prostřednictvím 
transparentního účtu Spolku Jabloňový sad. Mockrát 
děkujeme všem, kteří na tento účet přispěli a pomohli 
tak naše Vánoce uskutečnit. 
Za všechny, kteří se podílí na těchto akcích, přeji všem 
krásné Vánoce a pohodový nový rok. 
Táňa Čechová Hulatová

MŠ Moravánek

Když se setmělo, sešli 
se u stromečku lidé, 
aby společně zahájili 
předvánoční čas. 
Naléval se svařák a čaj 
a nechyběla ani 
ochutnávka vánočního 
cukroví.

Brigáda

Advent
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ZŠ MORAVANY

Sotva se prvňáčci zabydleli v naší škole a páťáci se 
pomalu a jistě začali připravovat na přestup 
do brněnských škol, jsou tu Vánoce a konec roku 2019, 
který byl pro naše děti a naši moravanskou školu více 
než úspěšný. 

Shrňme pár akcí a dosavadní výsledky našich žáků 
v tomto školním roce (září – listopad):
• Úspěch našich žáků odstartovalo již v září čtyřčlenné 
družstvo chlapců ze 4. a 5. třídy (D. Fiala, L. Kozohorský, 
T. Slavík, M. Kaňovský), kteří v přespolním běhu 
Želešická růže stanuli na vítězném stupni. A tak již 
potřetí v konkurenci škol okresu Brno-venkov přivezla 
naše škola z tohoto tradičního závodu zlatý pohár. 
V individuálním hodnocení obsadil David Fiala krásné 
3. místo.
• Již tradičně slavili úspěchy i naši „angličtináři“ 
ze 4. a 5. ročníku v anglické konverzační soutěži „English 
train“ pořádané ZŠ Labská Brno. Na akci bývá pozváno 
pět okolních škol a žáci soutěží v poslechu, porozumění 
textu a konverzaci nad vybraným tématem. Ze čtyřiceti 
zúčastněných žáků jsme přivezli první, čtvrté a páté 
místo v mladší a druhé a čtvrté místo ve starší kategorii. 
Congratulations! (kategorie 4. tříd - 1. místo Julie 
Mezulianiková, 4. místo Hana Nivnická, 5. místo Lukáš 
Strážnický; kategorie 5. tříd – 2. místo Patrik Varga, 4. 
místo Adam Hula).
• Do 12. ročníku Logické olympiády organizované 
Mensou ČR se zapojila polovina žáků školy. 
Do krajského kola se pak nominovali a zúčastnili Aleš 
Horák a Michal Kalousek.
• V Matesu (matematické soutěži 5. tříd) na ZŠ Kuldova 
Brno získal 4. místo Dat Thanh Nguyen a 5. místo Lukáš 
Kulhánek.
• Ve florbalovém turnaji škol obsadili naši florbalisté 
5. místo v okresním kole. 
Z úspěchů našich žáků máme radost a podporujeme je 
nadále všemi směry. Letos jsme se v prosinci nově 
účastnili šachového turnaje a v březnu nás čeká turnaj 
škol v deskových hrách.

Další akce již heslovitě, aneb co jsme dosud prožili:
• Projektové vyučování – týden SRDCE (září); 30 let 
svobody a demokracie (listopad)
• Sběr starého papíru – 8 250 kg
• Přírodní zahrada Moravánek – sázení a údržba zahrady
• Angličtina s rodilým mluvčím – průběžně od září 
do ledna ve 4. a 5. třídě
• Moravský kras – projektový den 3. a 4. třídy
• Praha – dvoudenní vlastivědný výlet 5. třídy
• Návštěvy ekologického centra SEV Hlídka, Vida 
centrum
• Projektový den 5. třídy s přírodovědným zaměřením 
v Základní škole Želešice 
• Dýňový den
• Dopravní den…
 
Děkuji všem za spolupráci v letošním roce, přeji radostné 
Vánoce a hodně štěstí v roce 2020!
Markéta Jedličková, ředitelka školy

Září - prosinec v ZŠ Moravany
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Z KNIHOVNY
S koncem roku 2019 paní knihovnice Horejsková 
bilancuje letošní akce připravené v moravanské 
knihovně a výpůjční statistiku 
    
I letos se místní knihovna zapojila do 4. ročníku akce 
Jižní Morava čte, a tak naše děti ze základní a mateřské 
školy potěšila nejprve svými knížkami spisovatelka 
Zuzana Pospíšilová a v měsíci listopadu nás pak 
navštívil herec MDB Tomáš Sagher.  Dětem četl z knihy 
Nerozluční přátelé, která vypráví o kamarádství sovičky 
a králíčka. Ti mají problém se setkat, protože sova ožívá 
v noci a králíček naopak ve dne.  Z První knihy pohádek 
od dětí pro děti, kterou napsali malí talentovaní 
spisovatelé, pak vybral dva příběhy - příběh
O nastydlém domečku a O nespokojeném zámku. Jeho 
skvělý přednes děti zcela zaujal a po opakování 
pohádky malí posluchači sami doplňovali čtený text. 
V knihovně jsme společně strávili hodinu plnou čtení, 
povídání a zábavy. Moc si vážíme toho, že pan Sagher i 
při svém zaneprázdnění přišel mezi nás. 

V odpoledním čtení pro děti jsme se setkali celkem 
šestkrát nad knihami - Vánoční hvězda a splněná přání, 
3 x Agátka Kulhánková, Kouzelná třída, Uf, Oni 
přicházejí ...aj. V úterý 10. 12. v 15 hodin proběhne 
v knihovně poslední čtení tohoto roku, tentokrát na 
téma Vánoce. 

V samotném výpůjčním provozu mi největší radost 
způsobil mimořádný nárůst nově zaregistrovaných 
čtenářů. Je jich o 50 více než loni (z toho o 16 více dětí 
do 15 let). Mnoho z nich přišlo z Jabloňového sadu, ale i 
ze stávající zástavby Moravan. V evidenci knihovny je 
zatím 250 čtenářů. Stejné číslo tvoří i knižní přírůstek 
letošního roku - 250 nových knih. Rozpočet vedení 
obce byl beze zbytku vyčerpán do akvizice atraktivních 
titulů. 

Dovolte mi krátké upozornění na některé z nich. 
 Při doplňování fondu jsem vycházela z žebříčku 
nejprodávanějších knih, mezi které patří např. kniha 
Smrtící bílá, napsaná spisovatelkou J. Rowlingovou, 
ale pod pseudonymem Robert Galbraith. Čtvrtá část 
krimisérie je propojená s předchozími díly postavou 
soukromého detektiva Cormorana Strika. 
Mezi české top autory se dostal na přední místo 
V. Vondruška s historickými detektivkami Mstitel 
z Jenštejna (zločin řeší Jiří Adam z Dobronína) a 
s Právem první noci (Oldřich Chlum rozplétá zločin 
sahající hluboko do minulosti). 
Nabídku současných autorů jistě obohatí tvorba 
spisovatelky Petry Dvořákové, držitelky prestižního 
ocenění Magnesia litera. Z nemocničního prostředí, 
které autorka důvěrně poznala jako zdravotní sestra 
a matka nemocného syna, vychází její román Chirurg 
o lékaři chirurgického oddělení na malém městě. 

Jeho životní i profesní peripetie jsou určeny čtenářům 
se zájmem o realitu.

O boji s nízkým sebevědomím, s manipulativní osobou 
končící až revoltou je pak její třípovídkový soubor se 
souhrnným názvem Sítě – příběhy (ne) sebevědomí.

Hned několik nejlepších autorů současné prózy se 
prezentuje v antologii Rodinné povídky, kterou spojuje 
ústřední téma rodina. Jsou jimi Mornštajnová, 
Dvořáková, Soukupová, Urban, Geislerová aj..  

Naopak milovníci historické literatury se potěší nejen 
nad novinkami autora V. Vondrušky, ale i nad sedmi 
novými tituly Františka Niedla. Přibyly i knihy J. Bauera, 
J. Černé aj.    

Strhující styl i námět nabízí opět italský spisovatel Luca 
di Fulvio v novince Sen, který se naplnil. Odehrává se  
na přelomu 18. a 19. stol. na Sicílii a ústřední postava 
Rosetta se po marném boji s nenávistí vydává 
do zámoří za svobodou. 

Se stejnou pozorností a se zřetelem na úspěšnost 
daných titulů jsem nakupovala i dětské bestsellery. 
Třináctý díl Deníku malého poseroutky se jmenuje 
Radosti zimy. Sněhovou kalamitu využijí děti k mnoha 
hrám a koulovačkám, prožívají však i nebezpečné 
chvíle. 

Oblíbený autor Roald Dahl napsal pro děti pokračování 
Karlíka a továrny na čokoládu pod názvem Karlík 
a velký skleněný výtah. Tentokrát se Karlík a pan Wonka 
ocitnou ve skleněném výtahu na oběžné zemské dráze. 

Na závěr nemohu opomenout ani kouzelnou knihu 
básniček a hádanek, určenou dětem od 5 let, od Jiřího 
Žáčka s názvem Aprílový slabikář. Z něho vybírám 
slova, která přeji nám všem v tomto předvánočním 
čase. 

Cituji „Štěstí chodí z města k městu, nevynechá žádnou 
cestu, kde jsou lidé laskaví, tam se štěstí zastaví“.

Všem přeji krásné Vánoce a samé šťastné dny 
v nadcházejícím roce 2020. 
Z obecní knihovny Miroslava Horejsková 
 

Tomáš Sagher čte dětem
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Lukášův příběh o narození Ježíše Krista je první, který 
obvykle čteme o vánočních svátcích (Lk 2, 1-14). Začíná 
tím, že „se to stalo za císaře Augusta“ a končí 
chvalozpěvem andělů „sláva na výsostech Bohu a 
na zemi pokoj lidem, v kterých má Bůh zalíbení“. 

Toto biblické spojení obou událostí není náhodné. 
S postavou císaře Augusta se totiž spojuje tzv. Pax 
Romana neboli také Pax Augusta, čili dlouhé období 
relativního míru po celém území Římské říše. Toto 
období bylo prosazeno a vynuceno politickou mocí, 
která nemá soupeře. Historie pak tomuto císaři dala 
titul „vladaře míru“ a Římané mu vystavili 
monumentální oltář, tzv. Oltář míru, který se v Římě 
nachází dodnes.

Dá se tedy říci, že biblický autor proti tomuto, politickou 
mocí vynucenému míru, staví jiný druh pokoje – ten, 
který zde zvěstují andělé při Kristově narození. Je to 
pokoj, který přináší „Dítě“, tedy pokoj, 
který se nedopouští násilí, nikomu nic nevnucuje, 
přichází jakoby zevnitř. Je naplněním starozákonních 
proroctví o „vladaři míru“, který přinese zemi skutečný 
pokoj a kterému proroci už před staletími dali titul 
"Kníže pokoje". 

Bible tedy rozlišuje mezi lidským pokojem, který 
pochází od lidí a který je charakterizovaný 
krátkodobostí a dočasností, a pokojem, který přináší 
Ježíš a který se rodí v lidských srdcích jako něco 
trvalého a hlubokého.

Tento rozdíl Pán Ježíš ještě zdůrazní v Janově evangeliu 
před svým utrpením, kdy řekne svým učedníkům: 
„Pokoj vám zanechávám, svůj pokoj vám dávám, 
ne ten, který dává svět, já vám dávám.“ (Jan 14,27)  
Existuje tedy lidský pokoj, který lze nalézt ve světě 
a Kristův pokoj, který plyne z Kristovy přítomnosti 
v našem životě a je postavený na víře v něj.

Přijmout pokoj od Krista znamená především přijmout 
jeho osobu, otevřít se mu dokořán. Pokoj, který dává 
Ježíš je pak vnitřní, je pokojem srdce a je plodem 
duchovního života, plodem víry prohloubené 
zkouškami. Tento pokoj nezískáváme „na startu“, 
ale „v cíli“. Není ani tak projevem toho, že jsme něco 
získali, jako spíš výsledkem volby Krista jako nejvyšší 
hodnoty. 

V tomto vánočním čase se tedy můžeme zamyslet, 
kde a jak hledáme pokoj srdce my sami a jakým 
způsobem ho chceme přinášet druhým kolem sebe. 
Pokoj, mír šířený císařem Augustem, časem skončil, 
protože měl pouze lidské základy, ale Ježíšův pokoj 
stále trvá a každý, kdo hledá, ho může nalézt. A to 
nejen o vánočních svátcích, ale i v naší každodennosti.

Přeji vám, milé sestry a milí bratři, radostné svátky, plné 
pravého pokoje a radosti. 

Z farnosti 26. 12. v 19.00 hod zveme všechny na vánoční 
koncert Scholy.

Mše svaté 
    kostel sv. Václava v Moravanech 
neděle 9.00 hod         
středa 18.30 hod  
pátek  18.30 hod  
   kostel sv. Kříže v Nebovidech
neděle 14.45 hod
 
Mše svaté o Vánocích
Betlémské světlo bude k dispozici od neděle 22. 12.
24. 12.  v 22.30 hod 
25. 12. v 9.00 hod
26. 12.  v 9.00 hod (pro děti) 
(Kostel bude otevřen i 25.–26. 12. odpoledne.)
29. 12.  v 9.00 hod
31. 12. v 19.00 hod večer
1. 1.   v 9.00 hod

Vánoční zamyšlení Mariusze Sierpniaka, faráře 
Pokoj, který přináší Ježíš 

V sobotu 11. 1. 2020 od 9.30 hod proběhne v naší 
obci Tříkrálová sbírka.



14

ROZHOVOR S MORAVANSKOU MEDAILISTKOU LUCIÍ MLEJNKOVOU
Vánoční dárek pro čtenáře Moravanských listů - rozhovor  s držitelkou 12 cenných kovů z mistrovství světa 
a Evropy  v disciplínách K1 a kick-light Lucií Mlejnkovou, rodačkou z Moravan

Kickboxerka Lucie Mlejnkové, nar. 1984
Vzdělání: Fakulta sportovních studií MU v Brně,
obor Trenérství, učitelství TV a speciální edukace
bezpečnostních složek
Disciplíny:  K1, Full-contact, Kick-light
Úspěchy:  mistryně světa v K1,
   mistryně Evropy K1, kick-light

Mluvíte o několika asociacích kickboxu. Přiblížíte 
prosím čtenářům, o co se jedná.
Samozřejmě :-D. V současné době jsou v ČR dva svazy 
kickboxu, kdy ale pouze Český svaz full-contactu, 
kterého jsem členem, má status české reprezentace. 
Tento svaz spolupracuje a je registrován 
pod nejprestižnější světovou asociací kick-boxu, tedy 
WAKO. Tato asociace byla v loňském roce uznána 
Mezinárodním olympijským výborem a tak se i kickbox 
stal uznaným sportem, a snad bude možné jej 
v budoucnosti vidět i na OH. Což je pro nás obrovský 
kroku kupředu. Kickbox na rozdíl od boxu nezakazuje 
start profesionálům na amatérských turnajích a proto 
jsou turnaje na velmi vysoké úrovni a úspěch na nich 
má velkou váhu. 

Nyní jsme hovořili o posledním úspěchu, jaké ale 
vůbec byly Vaše začátky a jak se dívka z naší vesnice 
může propracovat až do státní reprezentace.
I když jsem se sportu věnovala již od dětství, začínala 
jsem s voltiží v TJ Pegas Moravany, na střední a vysoké 
dělala atletiku, později i aikidó, k samotnému kickboxu 
jsem se dostala až po ukončení studia na Fakultě 
sportovních studií Masarykovy univerzity v Brně. Tehdy 
jsem z důvodů zranění přestala závodit v atletice a můj 
kondiční trenér Jan Cacek (od té doby si říká nejlepší 
hledač sportovních talentů  :-D) vymyslel, že top sport 
pro mne, bude kickbox. Tak dlouho trval na tom, že ho 
musím vyzkoušet, až jsem svolila a jak to dopadlo, už 
vidíte sami.   S tréninkem kickboxu jsem začala v roce 
2010 v brněnském klubu Muay Thai Brno, pod vedením 
trenérů Karla Kaisera a Saši Boguna. Dále jsem také 
pokračovala v kondiční přípravě ve spolupráci 
s trenérem PhDr. Janem Cackem Ph.D.   Necelých pět 
měsíců od svého prvního tréninku jsem  vyhrála svůj 
první zápas. V tréninku v brněnském klubu jsem 
pokračovala do roku 2014, přičemž jsem získala 3 tituly 
mistryně republiky v kickboxu a titul mistryně 
republiky v boxu. I na tomto je vidět kvalita trenérů a  
přístupu v klubu Muay Thai Brno. 
V roce 2014 jsem se přesunula za prací do Prahy.

Vrátila jste se z mistrovství světa. Přibližte nám, v 
jakém sportu a disciplíně jste byla úspěšná?
Ve dnech 18.–24. 10. 2019 se v Sarajevu, hlavním městě 
Bosny a Herzegoviny, konalo 22. mistrovství světa 
WAKO v kickboxu. Na tomto turnaji  jsem Českou 
republiku reprezentovala spolu s mým reprezentačními 
kolegy i já. V disciplíně K1, váhová kategorie +70 kg. 
Na tomto turnaji se mi po třech vyhraných zápasech 
podařilo získat titul mistryně světa. 

Jak víme, nejednalo se o Váš první úspěch. Máte 
medailí z takovýchto turnajů více.
Ano, to je pravda. Má reprezentační kariéra, mohu-li to 
tak nazvat, začala v roce 2011 na mistrovství Evropy 
WKF. Zde se mi při premiéře podařilo vybojovat pro ČR 
dvě zlaté medaile v disciplínách thaiboxing a K1, 
bronzovou medaili v disciplíně low-kick. Díky tomuto 
výsledku jsem byla zařazena do reprezentace A, 
která se účastní turnajů pod asociací WAKO. (Nyní Český 
svaz  full-contactu spolupracuje pouze s touto asociací.) 
Dále jsem získala pro Českou republiku několik vítězství 
na světových a evropských pohárech. 

V roce 2012 jsem získala bronzovou medaili na ME 
při své premiéře v disciplíně full-contact, v roce 2013 
jsem se stala v brazilském Sao-Paulu mistryní světa 
v disciplíně K1 a v turecké Antalyi vice mistryní světa 
v disciplíně kick-light. Rok 2014 mi přinesl zisk titulů 
mistryně Evropy v disciplínách K1 a kick-light, díky 
čemuž jsem byla vyhlášena nejúspěšnější zápasnicí 
České unie bojových umění. V roce 2015 jsem se stala 
vice mistryní světa v disciplínách K1 a full-contactu. 
A tím opět i titul nejúspěšnější zápasnice ČUBU. Rok  
2016 znamenal v mém případě zisk titulů vice mistryně 
Evropy v K1 a kick-lightu. Roky 2017 a 2018 jsou 
ve znamení bronzu. Oba v disciplíně K1 na MS a ME. 
Letošní rok se mi podařilo opět vystoupat na stupínek 
nejvyšší a stala jsem se mistryní světa WAKO 
v disciplíně K1. 

Nyní jsem s reprezentací opět na druhé části MS, 
kde jsem se probojovala do semifinále a uvidíme, jak se 
bude dařit v dalších zápasech. Za osm let v reprezentaci 
jsem získala dvanáct cenných kovů z MS a ME.

Kickbox - bojový sport využívající  techniky západních i východních bojových umění, zápasí se ve stoje
K1(King-One, "král králů")- disciplína z Japonska, založena smíšením odlišných bojových umění a sportu
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Skloubit povolání nebo studium se sportem na 
takovéto úrovni ale není snadné.
Snadné to určitě není. Vše je ale otázkou priorit. Já mám 
to štěstí, že vedoucí v práci mi vychází maximálně vstříc 
a umožňuje mi trénink. Samozřejmě to nesmí žádným 
způsobem narušit plnění pracovních povinností. 
Se školou je to o něco snazší. Je ale jasné, že studium je 
na prvním místě.  K tomu se naše mladé zápasníky 
snažíme vždy vést. Pokud chci sportovat na vysoké 
úrovni a nezanedbávat školu, nebo práci, musím tomu 
prostě hodně obětovat. To není snadné pro samotné 
sportovce, ani pro jejich rodiny. 

Chtěla by jste ještě říci něco závěrem?
To je vždy velmi těžké. Bylo toho řečeno a napsáno již 
mnoho. Každopádně všem doporučuji, aby se 
nějakému sportu věnovali, a nemusí to být zrovna 
kickbox. Možností je obrovské množství.  Bojové sporty 
mají svá pro i proti, kdy za mne ta pro jednoznačně 
převažují. Sport je úžasná věc. Umožnil mi poznat 
mnoho lidí, cizí země dal mi řád, disciplínu a schopnosti 
překonávat překážky.  A nejen v mém případě je vidět, 
že dotáhnout se to dá opravdu daleko.  Hlavně díky za 
rozhovor a děkuji opět všem, kteří mi i sebemenším 
způsobem v mé cestě pomáhali nebo pomáhají.

Redakce Moravanských listů děkuje Lucii za všechny 
poskytnuté informace a neuvěřitelnou ochotu, se kterou k 
tomuto rozhovoru přistupovala. Přejeme jí mnoho nejen 
sportovních úspěchů a těší nás, že myslí na Moravany.

V současné době mám možnost spojit povolání 
s koníčkem. Jako instruktor Útvaru policejního 
vzdělávání a služební přípravy policejního prezidia ČR 
mohu své zkušenosti předávat začínajícím policistům. 
Nyní se připravuji pod trenéry Martinem Zavoralem, 
Lukášem Jirkovským a Aloisem Škeříkem. 
V současné době trénuje ve stejném brněnském klubu 
můj synovec Marek Lukeš, tak se časem ukáže, jestli 
bude pokračovat až k zápasům a možná dál 
do reprezentace.

Mnoho lidí bojové sporty odsuzuje, zejména 
u dívek, pro jejich údajnou agresivitu. Jaký máte 
názor?
Cesta od koní ke kickboxu pro mne nebyla snadná. 
Dříve nebylo boxerských klubů mnoho a při představě 
dívky v ringu mnozí nesouhlasili. Dnes jsou již možnosti 
úplně někde jinde. V Brně je mnoho klubů, které se 
věnují přípravě dětí a mládeže, s kickboxem je 
spojována i všeobecná pohybová příprava a výchova 
mladých úspěšných sportovců. Podle mne se tréninkem 
kickboxu rozvíjí člověk nejen po stránce fyzické a 
pohybové, ale i po stránce osobnostní. Na tréninku je 
dané hierarchie a pokud vystrčíte růžky, většinou vás 
zkušenější zase vrátí „ na zem“. Myšleno obrazně, 
pochopitelně. Neexistuje místo, kde je potřeba víc 
pokory a disciplíny, než jsou bojové sporty. Rány se zde 
učíte nejen rozdávat, ale i přijímat a věřte mi, že pokud 
několikrát týdně dřete na tréninku, před zápasy držíte 
váhu atd., nemáte náladu prát se ještě někde jinde. 
Samozřejmě výjimky se najdou v každém sportu. 



Obecní ples poprvé
Přijďte přivítat nový rok tancem a zábavou. Obec Moravany ve spolupráci s Kulturní komisí Vás 
zve na první ročník Obecního plesu. K tanci a poslechu v kulturním sále zahraje skupina NOTA 
BENE, v prostorách Moravanské rychty pak DJ Ital. V průběhu večera uvidíte vystoupení dětí 
z Tanečního studia Kometa, vystoupí Mistr ČR a Mistr Evropy ve stepu Štěpán Žďárek a určitě 
přijde i kouzelník Michal Ondřej. Večer uzavře bohatá tombola.
Předprodej vstupenek začal 1. 12. na Obecním úřadě a aktuálně zbývají poslední místa do sálu. 
Přestože kapacita Moravanské rychty ještě naplněna nebyla, neváhejte s nákupem lístku 
než bude pozdě. Cena vstupenky je jednotná a to 350 Kč, v ceně vstupenky je raut. 

OBECNÍ
PLES

Obec Moravany ve spolupráci 
s Kulturní komisí Vás srdečně zve na

Hudební doprovod NOTA BENE / DJ ITAL
TANEČNÍ STUDIO KOMETA

Mistr ČR a Mistr Evropy ve stepu ŠTĚPÁN ŽĎÁREK
Kouzelník MICHAL ONDŘEJ

17. ledna 2020
19.00 hod. / kulturní sál nad Moravanskou Rychtou

V ceně vstupenky je raut. 
Předprodej zahájen od 1.12. na Obecním úřadě

350 Kč
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